
PROTOKÓŁ NR 48/2014 
 

Z OBRAD  XLVIII SESJI RADY GMINY SOCHACZEW 
ODBYTYCH W DNIU 29 STYCZNIA 2014 ROKU 

 
W obradach udział wzięli : 
 
- radni zgodnie  z załączoną lista obecności  
- sołtysi zgodnie z załączoną lista obecności 
- Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński 
- Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk 
- Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska 
 
Porządek obrad : 
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przyjęcie porządku obrad  
3. Podjęcie uchwały w sprawie programu osłonowego dotyczącego przyznawania zasad 

świadczeń należących do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym w 
odniesieniu do realizacji programu wieloletniego „ Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania „ na lata 2014-2020 . 

4. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia  
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem 
wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „ Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania „ na lata 2014-2020 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „ Gmina Sochaczew stawia na 
rozwój usług edukacyjnych najmłodszych dzieci „      

6. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Altanka 
7. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Andrzejów Duranowski 
8. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Bielice   
9. Podjecie uchwały w sprawie statutu sołectwa Bronisławy 
10. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Chodakówek 
11. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Czerwonka-Parcel 
12. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Czyste 
13. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Chrzczany 
14. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa  Dzięglewo 
15. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Feliksów 
16. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Gawłów 
17. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Janaszówek 
18. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Janówek Duranowski 
19. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Jeżówka 
20. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Kuznocin 
21. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Kąty 
22. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Karwowo 
23. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Kaźmierzów 
24. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Kożuszki-Parcel 
25. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Lubiejew 
26. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Mokas 
27. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Nowe Mostki 
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28. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Orły-Cesin 
29. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Pilawice 
30. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Rozlazłów 
31. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Sielice 
32. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Władysławów 
33. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Wójtówka 
34. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Wyczółki 
35. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Wymysłów 
36. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Zosin 
37. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Żdżarów 
38. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Żuków 
39. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Dachowa 
40. Sprawy różne 
41. Zakończenie obrad XLVIII Sesji Rady Gminy Sochaczew 

 
AD. 1 
Obrady XLVIII Sesji Rady Gminy Sochaczew otworzył Przewodniczący Rady Gminy o 
godz. 10.00  
W obradach wzięło udział 15 radnych , co stanowi quorum . 
 
AD.2 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński zaproponował wprowadzenie zmian w 
porządku obrad : wprowadzenie dodatkowego punktu w sprawie podjęcia uchwały dotyczącej 
zatwierdzenia projektu „ Gmina Sochaczew stawia na rozwój usług edukacyjnych 
najmłodszych dzieci „   oraz skreślenie punktu dotyczącego przyjęcia protokołu z ostatniej 
sesji . Zaproponowany porządek obrad przyjęto jednogłośnie .  
 
AD. 3 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił Kierownika GOPS Panią Grażynę Tyde o 
przedstawienie projektu uchwały w spawie programu osłonowego dotyczącego przyznawania 
zasad świadczeń należących do zadań własnych gminy  
 
Pani Tyde przedstawiła projekt uchwały i wyjaśniła , że obecnie Dyrektor szkoły może sam 
wystąpić do GOPS o objęcie dziecka dożywianiem . 
 
W związku z tym , że nie było pytań Pan Przewodniczący poprosił radnych o przystąpienie do 
głosowania . 
- w głosowaniu wzięło udział 13 radnych 
- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych  
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLVIII/217/2014 w sprawie 
programu osłonowego dotyczącego przyznawania zasad świadczeń należących do zadań 
własnych gminy o charakterze obowiązkowym w odniesieniu do realizacji programu 
wieloletniego „ Pomoc państwa w zakresie dożywiania „ na lata 2014-2020 
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AD. 4 
Pani Tyde przedstawiła projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania  
Pani Tyde wyjaśniła , że podwyższenie kryterium dochodowego do 150% daje możliwość 
dożywiania większej grupy dzieci. 
 
- w głosowaniu nad przedstawionym projektem uchwały wzięło udział 13 radnych 
- za podjęciem uchwały glosowało 13 radnych 
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLVIII/218/2014 w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w 
zakresie dożywiania  
„ Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.    
 
AD.5 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński poinformował , że Pani Cieślak 
Bogusława przedstawi projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia projektu „ Gmina 
Sochaczew stawia na rozwój usług edukacyjnych najmłodszych dzieci „ 
 
Pani Cieślak podziękowała za wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego 
zatwierdzenia projektu i wyjaśniła , że ten wniosek był złożony wcześniej , ale dopiero tera 
doczekał się realizacji . Pani Cieślak wyjaśniła , że otrzymane środki finansowe mogą być 
przeznaczone na doposażenie szkół  
Pani Dyrektor GZEAS przedstawiła projekt uchwały . 
 
Po zapoznaniu się z projektem uchwały o udzielenie głosu poprosił Pan Sławomir Sokołowski 
, który stwierdził , że rozumie , że projekt współfinansowany jest przez UE i budżet państwa i 
Gmina nic do projektu nie dokłada . Otrzymane środki finansowe , to spora kwota , ale 
wydatkować można je w ściśle określony sposób i nic nie można tu zmieniać . Podobnie 
wydatkowane były środki jakie GDDK otrzymała na montaż ekranów przy obwodnicy. Radni 
prosili Pana Wójta , aby interweniował w GDDK w sprawie zdjęcia ekranów w niektórych 
miejscach , ale okazało się że jest to niemożliwe , bo na montaż ekranów były środki z UE  
 
Pan Przewodniczący poprosił radnych o przystąpienie do głosowania  
- w głosowaniu wzięło udział 13 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych  
 
WNIOSEK  
 
Rada Gminy  Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLVIII/219/2014 w sprawie 
zatwierdzenia do realizacji projektu „ Gmina Sochaczew stawia na rozwój usług 
edukacyjnych najmłodszych dzieci „, POKL.09.01.01-14-173/13 współfinansowanego 
przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego z Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 
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AD. 6 
Pan Przewodniczący poinformował ,że obecnie podejmowane będą uchwały w sprawie 
statutów . Dla 33 sołectw statuty są jednakowe . Inny statut jest dla Dachowej , bo tak życzyli 
sobie mieszkańcy w czasie konsultacji społecznych . 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Sekretarz o przedstawienie projektu statutu 
 
Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk przedstawiła projekt statutu sołectwa Altanka  i 
poinformowała jakie zmiany do statutu zostały wprowadzone po konsultacjach  
 
Pan Sokołowski stwierdził , że dyskusja jest zbędna , ale w statucie brakuje informacji o 
formie zwołania zebrania wiejskiego , szczegółów zwołania takiego zebrania . Brakuje 
informacji o tym , co będzie się działo , gdy  umrze sołtys. 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił , że w przypadku śmierci sołtysa , w ciągu 3 
miesięcy od daty zgonu sołtysa zarządza się ponowne wybory , a do tego czasu funkcję 
sołtysa pełni wyznaczona osoba z Rady Sołeckiej. 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o przystąpienie do głosowana w sprawie 
statutu sołectwa Altanka  
 
- w głosowaniu wzięło udział 13 radnych 
- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych 
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLVIII/226/2014  w sprawie 
statutu sołectwa Altanka . 
 
AD.7 do AD. 38 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy  zaproponował , aby przeprowadzić głosowania w sprawie 
statutów  32 sołectw które mają jednakowy statut jak Altanka , w taki sposób , że nie będzie 
już czytany statut , tylko po wyczytaniu nazwy sołectwa radni będą głosować w sprawie 
przyjęcia statutu . 
 
- Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła 32 uchwały  w sprawie przyjęcia statutów dla 
następujących sołectw 

1.   Andrzejów Duranowski 
2.  Bielice  
3.  Bronisławy 
4.   Chodakówek 
5.   Czerwonka-Parcel 
6.   Czyste  
7.   Chrzczany 
8.   Dzięglewo 
9.   Feliksów 
10.   Gawłów 
11.   Janaszówek 
12.   Janówek Duranowski 
13. Jeżówka 



14. Kuznocin 
15. Kąty 
16. Karwowo 
17. Każmierów 
18. Kożuszki-Parcel 
19. Lubiejew 
20. Mokas 
21. Nowe Mostki 
22. Orły-Cesin 
23. Pilawie 
24. Rozlazłów 
25. Sielice  
26. Władysławów 
27. Wójtówka 
28. Wyczółki 
29. Wymysłow 
30. Zosin 
31. Żdżarów 
32. Żuków 

 
AD. 39  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński poprosił Panią Sekretarz Gminy o 
przedstawienie różnic pomiędzy statutem przyjętym dla 33 sołectw , a statutem dla sołectwa 
Dachowa 
 
Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk zapoznała radnych z różnicami jakie zawiera statut 
sołectwa Dachowa i wyjaśniła , że zmiany do projektu statutu zostały wprowadzone  po 
konsultacjach społecznych w sołectwie Dachowa 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował , że sporo propozycji zmian do statutu , jakie 
zgłoszono na konsultacjach w Dachowej  zostało  wprowadzonych . 
 
- w głosowaniu wzięło udział 13 radnych na 13 obecnych w czasie głosowania  
- za uchwaleniem statutu sołectwa Dachowa głosowało 13 radnych  
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLVIII/220/2014 w sprawie 
statutu sołectwa Dachowa  
 
AD. 40 
W sprawach różnych głos zabrali : 
 
Pani Ryta Nagłowska zwróciła uwagę na sposób dostarczania korespondencji ze sądów przez 
kurierów . Kurierzy nie znają miejscowości , idą więc do sołtysa i proszą o pomoc w 
dostarczeniu korespondencji , czasami , chcą zostawiać korespondencję  
Pani Nagłowska poprosiła sołtysów , aby nie zgadzali się przyjmować korespondencji , bo są 
wtedy zobowiązani do jej dostarczenia . 
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Pan Sokołowski stwierdził ,że jest to skandal , aby w ten sposób w państwie polskim 
dostarczana  była korespondencja z sądów . Osoby postronne nie powinny wiedzieć , że ktoś 
jest wzywany do sądu . 
Pan Sokołowski zaproponował , aby radni podjęli uchwałę , w której sprzeciwiają się takiemu 
sposobowi dostarczania korespondencji przez sądy . 
 
Pan Wojda zapytał się , czy w statucie jest zapis , że przynajmniej raz w roku Pan Wójt i 
radny powinni spotkać się z mieszkańcami sołectwa . 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił , że w statucie jest zapis ,ze sołtys przynajmniej 1 
raz w roku powinien zwołać zebranie i wtedy na to zebranie może zaprosić Wójta i radnego . 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych aby zagłosowali w sprawie protestu 
przeciwko sposobowi dostarczania korespondencji przez sądy  
 
WNIOSEK 
 
Radni Gminy Sochaczew  jednogłośnie  poparli protest przeciwko dostarczaniu 
korespondencji z sądów przez kurierów.  
 
Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński zwrócił się do sołtysów z prośbą , aby nie odbierali 
przesyłek od kurierów , mogą tylko wskazać , gdzie mieszkają osoby , o które pytają kurierzy. 
 
 
AD. 41 
Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady XLVIII Sesji Rady Gminy Sochaczew  
 
 
 

/-/ Czesław Ćwikliński 
Przewodniczący Rady Gminy Sochaczew 

 
     
  Protokołowała 
 
Wiesława Dałkiewicz         
 
 
 
 


